拾、環 境 保 護
一、垃圾處理：
民國100年垃圾清運量計68,654.70公噸，平均每日垃圾清運量計188.095公噸，較上年度減少5.63%，在垃圾處理方法中，多以焚化處理為主，衛生掩埋及其他處理方式為輔，垃圾妥善處理率達100%。（圖22）
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圖22、宜蘭縣近年平均每日垃圾清運量(含溝泥量)


二、公害陳情案件：
民國100年全年公害陳情案件計4,355件，其中空氣污染719件，空氣污染惡臭1,315件，噪音776件，水污染218件，廢棄物387件，環境衛生940件。（圖23）
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X. Environmental Protection
1. Rubbish handling:
There is 68,654.70 metric tons rubbish removed and then 188.095 metric tons rubbish removed averagely every day in 2011, reduced by 5.63% compared with last year. Among the methods of garbage disposal, incineration is the primary method; sanitary landfill and others methods are considered secondary.  The rate of efficient garbage disposal has reached 100%. (Figure 22)
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Figure 22、Average Daily Rubbish Removing Amount in Yilan

County in Recent Years (including channel mud)

2. Petition cases on nuisance:
There are 4,355 petition cases on nuisance in 2011, including 719 cases on air pollution (excluded odors), 1,315 cases on air pollution (including odors), 776 cases on noise, 218 cases on water pollution, 387 cases on wastes and 940 cases on environmental sanitation. (Figure 23)
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